
   
 

3. februar 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Har Naalakkersuisut gennemført beregninger, der entydigt viser, at der er plads til nye aktører i 

det havgående fiskeri efter torsk? 

a. I bekræftende fald bedes Naalakkersuisut medsende disse beregninger i forbindelse med 

svaret. 

 

2. Har Naalakkersuisut været i dialog med de eksisterende aktører i det havgående fiskeri efter 

torsk, inden man besluttede at invitere nye aktører til fiskeriet? 

a. Hvad var i så fald tilbagemeldingerne fra de eksisterende aktører? 

 

3. Den biologiske rådgivning for det havgående fiskeri efter torsk i Østgrønland er på 8.460 tons1. 

Denne rådgivning bliver markant overskredet (alene reserven til ny aktør er på 7.515 tons). Hvad 

er årsagen til denne markante overskridelse af den biologiske rådgivning? 

a. Betragter Naalakkersuisut fiskeriet efter torsk som bæredygtigt? 

 

4. Hvad er årsagen til, at Naalakkersuisut finder det formålstjenstligt at invitere nye aktører ind i 

det havgående fiskeri efter torsk i Østgrønland på et tidspunkt, hvor man i forvejen opererer med 

kvoter, der er langt højere end det anbefalede? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Først vil jeg takke for svarene på § 37-spørgsmål nummer 010/23. Svarene har givet anledning til 

opfølgende spørgsmål som hermed fremsendes. Herudover henvises til min begrundelse til § 37-spørgsmål 

nummer 010/23. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 

                                           
1 Oversigt over TAC for visse havgående arter for 2023 

https://naalakkersuisut.gl/-/media/naalakkersuisut/filer/dep/fiskeri-og-

fangst/fiskeriafdelingen/tac-og-fiskekvoter/010223_oversigt-over-tac-for-visse-havgende-

arter-for-2023-dk.pdf?la=da&hash=237E7457ED85E53CF0F7742239CAB56C 


